
 

 

PROTOKÓŁ 

POSIEDZENIE RADY CENTRUM EUROPEJSKIEGO UW 

NR 1/2023-2024 

 

 

Warszawa,  26  października 2023 r., godz. 10.00 

Centrum Europejskie Uniwersytetu Warszawskiego, 

al. Niepodległości 22,02-653 Warszawa, poprzez platformę Google-meet 

 

W dniu 26 paź2023 października odbyło się posiedzenie Rady CE UW, na którym były 

obecne następujące osoby: dr Artur Adamczyk, dr hab. Olga Barburska, dr Agnieszka 

Chmielewska, prof. dr hab. W. Czapliński, prof. dr hab. Bogdan Góralczyk, dr hab. Marta 

Grabowska, prof. ucz., prof. dr hab. Krzysztof Jasiecki, dr hab. Markiyan Malskyy, doc. dr 

Anna Ogonowska, dr Małgorzata Pacek, dr hab. M. Rakusa-Suszczewski, prof. dr hab. 

Wojciech Sadurski, dr hab. Kamil Zajączkowski oraz mgr Beata Mielcarz, a także 

przedstawiciele studentów - Pani Natalia Świercz, Pani Zofia Kulczuga. 

 

Zebranych przywitał i spotkanie poprowadził Dyrektor CE UW – dr hab. Kamil Zajączkowski. 

Dyrektor przywitał prof. J. Zielonkę, który rozpoczął współpracę z CE UW i pełni funkcję 

profesora wizytującego. Prof. J. Zielonka podziękował pracownikom CE UW za miłe przyjęcie 

do zespołu, a także podziękował osobom, które pomagały w procesie jego zatrudnienia. 

Dyrektor, dr hab. K. Zajączkowski, poinformował zebranych, że na posiedzeniu Rady CE 

obecna będzie Pani Adrianna Śniadowska,  odpowiedzialna za realizację projektów 

międzynarodowych, promocję, social media i komunikację w CE. 

 

Punkt 1. Sprawy Personalne 

 

a) Opinia Rady nt. wskazania przez Komisję Konkursową w CE dr A. Adamczyka do 

otrzymania Nagrody Wyróżnienia Rektora UW za osiągnięcia naukowe za 2022 r. 

 

Dyrektor CE, dr hab. K. Zajączkowski, w ramach spraw personalnych, zarekomendował 

kandydaturę dr A. Adamczyka do  Nagrody Wyróżnienia Rektora UW za osiągnięcia naukowe 

za 2022 r. Dr hab. K. Zajączkowski poinformował, że powołał komisję konkursową w CE, 

zajmującą się/ dotyczącą nagród Wyróżnienia Rektora za 2022 r. Kwota nagrody wynosi 22 

tys. zł. brutto i jest opłacana przez Rektora UW. Pani S. Stępniak poinformowała, że spotkanie 

komisji konkursowej odbyło się 24 października. W skład komisji weszli: prof. dr hab. K. 

Jasiecki - w roli przewodniczącego komisji, dr hab. K. Zajączkowski, dr A. Ogonowska, prof. 

dr hab. B. Góralczyk, prof. dr hab. W. Sadurski. Pani S. Stępniak pokrótce omówiła kryteria  

przyznania nagrody Wyróżnienia Rektora UW. Sekretarz Rady przypomniała zebranym o tym, 

że w stosownym terminie wysłała do wszystkich pracowników naukowych CE UW informację 

o  możliwości uzyskania tej nagrody wraz ze stosownymi załącznikami. Pani S. Stępniak 

poinformowała zebranych, że wpłynęła tylko jedna kandydatura, dr A. Adamczyka.  Spotkanie 

komisji przebiegło sprawnie. Wszyscy członkowie komisji konkursowej jednoznacznie 

zgodzili się na  przyznanie nagrody dr A. Adamczykowi. Prof. dr hab. W. Sadurski w pełni 

poparł kandydaturę dr A. Adamczyka w oparciu o publikacje, udział w międzynarodowych 

konferencjach naukowych oraz prowadzenie kwartalnika ,,Studia Europejskie”. Prof. dr hab. 

W. Sadurski powiedział, że ww. kandydatura merytorycznie w pełni spełnia kryteria. Prof. dr 

hab. K. Jasiecki podkreślił prestiżowe podniesienie rangi kwartalnika ,,Studia Europejskie” 



przez dr A. Adamczyka.  Prof. dr hab. B. Góralczyk poinformował zebranych, że przebieg prac 

komisji nie budził zastrzeżeń, tym samym poparł kandydaturę dr A. Adamczyka. 

 

W związku z powyższym Dyrektor poprosił zebranych o głosowanie, a jego wyniki 

przedstawiały się następująco: 

 

Czy wyraża Pani/Pan pozytywną opinię w sprawie wskazania przez Komisję Konkursową CE 

UW dr A. Adamczyka do otrzymania Nagrody Wyróżnienia Rektora za osiągnięcia naukowe?  

 Głosuję za: 16 (100%)  

 Głosuję przeciw: 0 (0%)  

 Wstrzymuję się od głosu: 0 (0%) 

 

 Liczba respondentów uprawnionych do wypełniania ankiety: 20 

 Liczba wypełnionych ankiet: 16  

 

 

Dyrekcja, jak co roku, nominuje pracowników do otrzymania Nagroda III Stopnia Rektora UW 

za działalność naukową, dydaktyczną i organizacyjną, która obecnie wynosi 7200 zł brutto. W 

tym roku dyrekcja postanowiła wyróżnić dwie osoby: 

 

 Dra Marcina Mrowickiego za osiągnięcia naukowe za 2022/2023 r., 

 Dr Mirellę Kurkowską za osiągnięcia dydaktyczne i organizacyjne za 2022/2023 r. 

 

b) Opinia Rady w sprawie wskazania przez Dyrektora CE dr Marcina Mrowickiego do 

Nagrody III Stopnia Rektora UW (w grupie nauczycieli akademickich zatrudnionych na 

Uniwersytecie Warszawskim) za osiągnięcia naukowe za 2022/2023 r.  

 

Dr M. Mrowicki opublikował dwa artykuły w wysoko punktowanych czasopismach 

zachodnich (za 100 pkt każdy). Ponadto przygotował  jedną publikację za 70 pkt. Dr M. 

Mrowicki bierze aktywny udział w międzynarodowych konferencjach. Nawiązał również 

współpracę z Wydziałem Prawa  Uniwersytetu Karola w Pradze. Dlatego  dyrekcja wskazała 

dr M. Mrowickiego jako kandydata do Nagrody III Stopnia Rektora UW za osiągnięcia 

naukowe. 

 

W związku z powyższym Dyrektor poprosił zebranych o głosowanie, a jego wyniki 

przedstawiały się następująco: 

 

Czy wyraża Pani/Pan pozytywną opinię w sprawie wskazania przez Dyrektora CE dr Marcina 

Mrowickiego do Nagrody III Stopnia Rektora UW (w grupie nauczycieli akademickich 

zatrudnionych na Uniwersytecie Warszawskim) za osiągnięcia naukowe za lata 2022/2023?  

 Głosuję za: 13 (81,3%)  

 Głosuję przeciw: 1 (6,3%)  

 Wstrzymuję się od głosu: 2 (12,5%) 

 



 Liczba respondentów uprawnionych do wypełniania ankiety: 20 

 Liczba wypełnionych ankiet: 16  

 

 

c) Opinia Rady w sprawie wskazania przez Dyrektora CE dr Mirelli Kurkowskiej do 

Nagrody III stopnia Rektora UW (w grupie nauczycieli akademickich zatrudnionych na 

Uniwersytecie Warszawskim) za osiągnięcia dydaktyczne i organizacyjne za 2022/2023 r. 

 

Dyrektor, dr hab. K. Zajączkowski powiedział, że dr M. Kurkowska nie tylko skupia się na 

prowadzeniu wykładów. Jest również odpowiedzialna za organizację wydarzeń kulturalnych  

(wyjścia do teatru, wyjazdy studenckie). Dr M. Kurkowska wyróżnia się wieloletnią pracą na 

rzecz studentów, wspiera m.in. różnego rodzaju inicjatywy studenckie, a jako jedna z 

nielicznych od wielu lat jest stałym gościem obozów studenckich w Sielpi. Przewodnicząca 

studentów Pani N. Świercz powiedziała, że dr M. Kurkowska jest osobą bardzo lubianą przez 

studentów i zaangażowaną w  pracę na rzecz uczelni i społeczności studenckiej. Dr A. 

Ogonowska poinformowała, że dr M. Kurkowska co roku prowadzi dużo więcej zajęć niż ma 

przewidziane w pensum. Organizuje dla studentów wyjazdy, a zajęcia i seminaria przez nią 

prowadzone są ciekawe. 

 

W związku z powyższym Dyrektor poprosił zebranych o głosowanie, a jego wyniki 

przedstawiały się następująco: 

 

 

Czy wyraża Pani/Pan pozytywną opinię w sprawie wskazania przez Dyrektora CE dr Mirelli 

Kurkowskiej do Nagrody III Stopnia Rektora UW (w grupie nauczycieli akademickich 

zatrudnionych na Uniwersytecie Warszawskim) za osiągnięcia dydaktyczne i organizacyjne 

za lata 2022/2023?  

 Głosuję za: 17 (94,4%)  

 Głosuję przeciw: 0 (0%)  

 Wstrzymuję się od głosu: 1 (5,6%) 

 

 Liczba respondentów uprawnionych do wypełniania ankiety: 20 

 Liczba wypełnionych ankiet: 18 

 

 

Punkt 2. Sprawa Biblioteki CE 

 

Dyrektor przypomniał zebranym, że na początku czerwca br. powołał komisję ds. biblioteki. 

Komisja ta składa się z: dr A. Ogonowskiej, dr A. Chmielewskiej, dr hab. M. Grabowskiej, 

prof. ucz., oraz Pani B. Mielcarz. Na ostatnim posiedzeniu Rady CE został przedstawiony plan 

rozwoju biblioteki. W związku z faktem, że Pani A. Sacharuk od dłuższego czasu przebywa na 

zwolnieniu lekarskim, dyrekcja podjęła decyzję o tymczasowym zatrudnieniu  pod koniec 

listopada  dodatkowej osoby do pracy w bibliotece, aby ta ostatnia mogła zacząć normalnie 

funkcjonować. W tym celu dr A. Ogonowska i dr A. Chmielewska będą rozmawiały z Dyrektor 

Biblioteki UW. Biblioteka CE najpóźniej w ostatnim tygodniu listopada br. zostanie ponownie 

otwarta, dzięki wsparciu pracowników Biblioteki UW. Dr hab. K. Zajączkowski poinformował, 

że jest po rozmowach z Rektorem w sprawie reformy biblioteki. Dr A. Ogonowska powiedziała, 



że należy umożliwić korzystanie z biblioteki, a więc dyżury biblioteczne będą konieczne. Jeśli 

zwolnienie Pani A. Sacharuk się przedłuży, trzeba będzie pomyśleć nad zatrudnieniem na stałe 

dodatkowej osoby do pracy w bibliotece, która podejmie się wykonania zadań postawionych 

przez dyrekcję dotyczących reformy biblioteki. Dr A. Chmielewska dodała, że należy zapytać 

studentów o ich oczekiwania względem funkcjonowania biblioteki CE, a osoba, która miałaby 

pracować w bibliotece CE powinna znać system biblioteczny UW. Dr hab. M. Grabowska prof. 

ucz., poinformowała zebranych, że nie ma żadnego kontaktu z Panią A. Sacharuk, dodając przy 

tym, że w bibliotece CE jest bardzo dużo pracy do wykonania. Dr hab. M. Grabowska prof. 

ucz., pokrótce omówiła niektóre z zadań, które biblioteka musi zrealizować. Pani B. Mielcarz 

dodała, że dostaniemy wsparcie od BUW w postaci dodatkowego pracownika, który będzie  

tymczasowo pełnił dyżury w bibliotece CE. Pani B. Mielcarz powiedziała zebranym, że Pani 

A. Sacharuk zostało zapewnione wsparcie przy restrukturyzacji biblioteki. Dr hab. O. 

Barburska zgłosiła prośbę od studentów o ponowne otwarcie  biblioteki. Studenci zgłaszają 

chęć  korzystania z zasobów bibliotecznych CE. Dyrektor podziękował osobom 

zaangażowanym w pracę przy restrukturyzacji i rozwoju biblioteki. 

 

Punkt 3. Rekrutacja i promocja 

 

Dyrektor, dr hab. K. Zajączkowski, poinformował, że wynik rekrutacji na studiach I stopnia 

(dziennych), jak i na studiach zaocznych jest bardzo dobry. Dyrektor podziękował Pani A. 

Śniadowskiej za promowanie rekrutacji. Dr A. Ogonowska powiedziała, że na studia 

stacjonarne zostało przyjętych stu trzydziestu sześciu studentów, w tym sześciu z listy 

ukraińskich studentów, a na studia zaoczne zostało przyjętych trzydziestu jeden studentów. 

Pani A. Śniadowska poinformowała, że w roku 2023 został osiągnięty rekordowy wynik 

rekrutacji na studia dzienne. W tym roku rekrutacja w CE była bardzo aktywnie reklamowana 

w mediach społecznościowych, głównie na Facebooku i LinkedIn. Pani A. Śniadowska 

założyła profil CE na Tik-Toku, udało się na nim stworzyć trzy filmy promujące rekrutację. 

Dyrektor powiedział, że przed CE UW jest wiele nowych wyzwań, m.in. otworzenie studiów 

podyplomowych i anglojęzycznych. Dr hab. K. Zajączkowski powiadomił zebranych, że będzie 

poszukiwana do pracy w CE osoba, która będzie wspomagała pisanie nowych programów 

studiów. Dyrektor poinformował, że zostały podpisane trzy umowy z liceami z Rembertowa, 

Przasnysza i Wielunia. Dr hab. M. Rakusa-Suszczewski zapytał o celowość nawiązywania 

kontaktów partnerskich z liceami z prowincji. Zapytał również, czy dyrekcja nawiązuje 

kontakty z najlepszymi warszawskimi liceami. Dyrektor, dr hab. K. Zajączkowski 

odpowiedział dr hab. M. Rakusie-Suszczewskiemu, że nie dzieli szkół ze względu na 

lokalizację. Wybierane są licea o profilu europejskim, których uczniowie  mają bardzo dobre 

wyniki w nauce. Dr hab. K. Zajączkowski zaznaczył, że dyrekcja jest otwarta na współpracę z 

liceami zarówno z Warszawy, jak i spoza Warszawy. Celem jest to, aby każdy z pracowników 

naukowych w CE miał pod sobą jeden patronat nad wybranym liceum. Dr A. Ogonowska 

wyjaśniła dr hab. M. Rakusie-Suszczewskiemu, dlaczego Centrum Europejskie nawiązuje 

współpracę z liceami z prowincji: 1) dyskutuje się o tym, że Uniwersytet Warszawski staje się 

lokalnym Uniwersytetem, 2) najlepsze warszawskie licea często mają już podpisane umowy 

partnerskie z innymi wydziałami lub uczelniami. Mimo to, 15 listopada br. prof. dr hab. B. 

Góralczyk spotka się z licealistami z prestiżowego warszawskiego liceum im. Klementyny 

Hoffmanowej. Prof.  dr hab. B. Góralczyk przypomniał, że CE prowadzi WOS w pigułce. 

Dyrektor poprosił dr hab. M. Rakusę-Suszczewskiego o skontaktowanie się z Panią A. 

Śniadowską celem ustalenia sposobu nawiązania przez niego  współpracy z jakimś 

prestiżowym warszawskim liceum. Dyrektor poprosił Panią A. Śniadowską o sporządzenie 

notatki z przebiegu działań w tej sprawie. 

 



 

Punkt 4. Aktualnie realizowane projekty i IDUB 

 

CE UW realizuje projekt bałkański w ramach projektu Ministerstwa Spraw Zagranicznych pod 

przewodnictwem Dyrektora, dr hab. K. Zajączkowskiego, dr A. Adamczyka i Pani A. 

Śniadowskiej. Celem projektu jest nawiązanie współpracy z Serbią, Czarnogórą i Macedonią 

Północną. Drugi projekt to IDUB, który będzie realizował prof. Czapliński we współpracy z dr 

hab. M. Rakusą-Suszczewskim. Dyrektor podziękował pracownikom za aktywny dział w 

projektach badawczych. Dr hab. K. Zajączkowski przypomniał również, o tym, że dr A. 

Chmielewska, dr hab. M. Grabowska, prof. ucz., oraz dr hab. M. Rakusa-Suszczewski byli 

uczestnikami Kongresu Europeistyki w Krakowie. Dr M. Kurkowska była z wizytą w Paryżu, 

część pracowników naukowych była z wizytą w Belgradzie. Wszystkie wyjazdy były 

realizowane z IDUB.  

 

Punkt 5. Czasopismo SE 

 

Dr A. Adamczyk poinformował zebranych o tym, że plany wydawnicze są ustalone do 2025 r. 

Po konsultacji z zespołem redakcyjnym i Dyrektorem, dr A. Adamczyk postanowił 

skoncentrować się na podnoszeniu cytowalności, która jest głównym kryterium do oceny w 

bazie Scopus i Web of Science. Redaktor naczelny powiedział, że prawdopodobnie kryterium 

dotyczące cytowalności będzie jednym głównych z kryteriów podczas najbliższej 

parametryzacji. Dr A. Adamczyk przedstawił tematykę kwartalnika na 2024 r. i na 2025 r. 

 

2024 r.: 

1 nr SE będzie dotyczył Białorusi, 

2 nr SE będzie dotyczył 20-lecia wielkiego rozszerzenia w UE, 

3 nr SE będzie dotyczył problematyki związanej z Bałkanami Zachodnimi 

4 nr SE będzie dotyczył wyborów do Parlamentu Europejskiego 

 

2025 r.: 

 

1 nr SE będzie dotyczył pośr. UE w świecie 

2 nr SE będzie dotyczył zielonej energii w UE 

 

Dyrektor podziękował dr A. Adamczykowi za dokładne przedstawienie harmonogramu 

tematyki kwartalnika SE. 

 

Punkt 6. Wolne wnioski 

 

Brak 

 

Punkt 7.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

 

Protokół z ostatniego posiedzenia został przyjęty większością głosów. 

 

 

 
Protokołowała  

mgr Sylwia Stępniak 


